

TQUK 國際視覺藝術評級考試

2026 年度考試通告（香港場次）

TQUK Certificate in Graded Examination in Visual Art

2026 Annual Examination Notice (Hong Kong Session)

版本 / Version: v1.4 發布日期 / Issue Date: 10 July 2026

本通告適用於 2026 年香港場次之 TQUK 國際視覺藝術評級考試報名、考試及作品集提交安排。考生及家長／監護人請於報名前細閱本通告及最新《綜合考生手冊》。

This notice applies to registration, examination and portfolio submission arrangements for the 2026 Hong Kong Session of the TQUK Certificate in Graded Examination in Visual Art. Candidates and parents/guardians should read this notice together with the latest Candidate Handbook before registration.

1. 考試簡介 / Examination Overview

本資格由英國 Training Qualifications UK (TQUK) 頒發。TQUK 為受英國政府資格及考試規例局 (Ofqual) 監管與認可之頒證機構。

This qualification is awarded by Training Qualifications UK (TQUK). TQUK is an awarding organisation regulated and recognised by Ofqual in the UK.

本場次開放報考第一級至第五級，並設現場創作考試及作品集評核。

This session is open for Grades 1 to 5 and includes an on-site practical examination together with portfolio assessment.

本場次考試將於香港考試及評核局新蒲崗評核中心或其轄下的學校禮堂或課室進行；確實考試日期、時間及地點以準考證所列資料為準。

The examination for this session will be held at the HKEAA San Po Kong Assessment Centre or in school halls/classrooms arranged by HKEAA. The exact examination date, time and venue are subject to the details shown on the Admission Ticket.

2. 重要日期 / Key Dates

項目 / Item	日期 / Date
報名期 / Registration period	2026 年 7 月 1 日至 2026 年 8 月 15 日 1 July 2026 to 15 August 2026
作品集上傳期 / Portfolio submission period	2026 年 9 月 1 日至 2026 年 10 月 15 日 1 September 2026 to 15 October 2026
考試日期 / Examination date	2026 年 10 月 24 日 24 October 2026
成績公布 / Results release	預計於考試後約 1 個月 Expected around 1 month after the examination
證書發放 / Certificate issue	一般於成績確認後約 2 個月 Normally around 2 months after results confirmation

3. 本場次開放報考級別 / Grades Open for This Session

建議年齡只供參考，實際報考級別應按考生能力及整體作品表現而定。

The suggested age ranges are for reference only. The actual grade entered should be determined with regard to the candidate's ability and overall standard of work.

級別 / Grade	建議年齡 / Suggested Age	考試費用 / Examination Fee
Grade 1 第一級	5-6 歲 / Aged 5-6	HKD 1,550
Grade 2 第二級	6-8 歲 / Aged 6-8	HKD 1,550
Grade 3 第三級	7-9 歲 / Aged 7-9	HKD 1,660
Grade 4 第四級	8-11 歲 / Aged 8-11	HKD 1,780
Grade 5 第五級	10-13 歲 / Aged 10-13	HKD 2,040

4. 報考資格與規則 / Entry Requirements and Rules

本考試開放予 5 歲或以上考生報考。

The examination is open to candidates aged 5 or above.

6 歲或以下考生必須報考第一級。

Candidates aged 6 or below must register for Grade 1.

10 歲或以下考生如欲報考第二階段，必須先取得第一階段成績。

Candidates aged 10 or below who wish to enter Level 2 must first have obtained a result in Level 1.

第五級為主題創作組別的主要開放報考級別。

Grade 5 is the main open-entry grade for the themed-creation stage.

本場次只接受第一級至第五級報名。

This session accepts entries for Grades 1 to 5 only.

5. 報名及付款方法 / Registration and Payment

考生須於報名期內透過官方報名表提交資料，並完成付款。18 歲以下考生須由 18 歲或以上之家長或監護人代為提交報名申請。

Candidates must submit the official registration form and complete payment within the registration period. Candidates under the age of 18 must have their registration submitted by a parent or guardian aged 18 or above.

轉數快 FPS：FPS ID 9093626

FPS: FPS ID 9093626

銀行轉賬／櫃員機轉賬：Art For Kids Company Limited；HSBC：038-568143-838

Bank Transfer / ATM Transfer: Art For Kids Company Limited; HSBC: 038-568143-838

AlipayHK：https://w.alipay.hk/s12/uDjMi7oiw1

AlipayHK: https://w.alipay.hk/s12/uDjMi7oiw1

請於付款證明（截圖）上註明考生英文姓名，並於報名表內上載付款證明。

Please state the candidate's English name on the payment proof (screenshot) and upload the payment proof in the registration form.

6. 作品集提交安排 / Portfolio Submission Arrangements

作品集上傳期為 2026 年 9 月 1 日至 2026 年 10 月 15 日。逾期提交可能影響評核。

The portfolio submission period is from 1 September 2026 to 15 October 2026. Late submission may affect assessment.

Grade 1-3：須提交 3 幅作品；Grade 4-5：須提交 4 幅作品。

Grades 1-3 must submit 3 artworks; Grades 4-5 must submit 4 artworks.

每幅作品須附作品名稱、完成日期、使用媒材及作品尺寸。

Each artwork must include the artwork title, completion date, medium used and artwork size.

每幅作品須附最少 2 張、最多 5 張創作過程照片。

Each artwork must include a minimum of 2 and a maximum of 5 process photos.

Grade 1-4 不需要提交簡短創作說明；Grade 5 每幅作品須附簡短創作說明。

Grades 1-4 do not need to submit a short creative statement; for Grade 5, each artwork must be accompanied by a short creative statement.

7. 準考證安排 / Admission Ticket Arrangements

準考證約於考試前兩星期由香港考試及評核局以電郵發送。

Admission Tickets will normally be issued by HKEAA by email around two weeks before the examination.

考生必須自行列印準考證並於考試當日攜帶到場；手機顯示版不被接受。

Candidates must print and bring the Admission Ticket on the examination day; mobile display versions will not be accepted.

如在考試前一星期仍未收到準考證，請盡快電郵 Universal Visual Arts Assessment Centre (UVAAC) (info@universalvisualarts.com) 查詢。

If the Admission Ticket has not been received by one week before the examination, please contact Universal Visual Arts Assessment Centre (UVAAC) by email (info@universalvisualarts.com) as soon as possible.

收到準考證後，請立即核對個人資料。如有錯誤，請於考試前一星期以電郵通知 Universal Visual Arts Assessment Centre (UVAAC) 更正。考試後如申請更改證書上的姓名或個人資料，如獲批准，主辦方可收取附加行政費。

Upon receipt of the Admission Ticket, candidates should check their personal particulars immediately. If any information is incorrect, please notify Universal Visual Arts Assessment Centre (UVAAC) by email not later than one week before the examination for amendment. If an amendment to the candidate's name or personal particulars on the certificate is requested after the examination and is approved, a supplementary administrative fee may be charged.

準考證發放前，主辦方一般不接受有關個別考生考試日期、時間或地點之查詢。考生亦不得要求指定考試日期、時間或地點；所有安排以準考證所列資料為準。

Before the Admission Ticket is issued, enquiries about an individual candidate's examination date, time or venue will generally not be handled. Candidates may not request a specific examination date, time or venue. All arrangements are subject to the details stated on the Admission Ticket.

8. 身份核實要求 / Identity Verification Requirements

香港考生報名時須提供香港身份證資料；非香港考生須提供有效護照資料。

Hong Kong candidates must provide HKID details when registering; non-Hong Kong candidates must provide valid passport details.

考試當日必須出示香港身份證或護照正本。

The original HKID card or passport must be presented on the examination day.

如身份證明文件沒有照片，考生須另出示附相學生手冊或學生證作補充身份核實。

If the identification document does not contain a photo, the candidate must also present a student handbook or student card with photo for supplementary verification.

9. 考場規則及用品 / Venue Rules and Materials

考生必須按照準考證所列之日期、時間及地點應試。

Candidates must attend the examination according to the date, time and venue stated on the Admission Ticket.

報到時間、遲到安排及其他考場規則請參閱準考證及考生須知。

Reporting time, late entry arrangements and other venue rules should be referred to in the Admission Ticket and Notes to Applicants & Candidates.

考生一般不得提早離場；如因身體不適需提早離場，可另行提交醫生證明，已作答部分將按情況處理。

Candidates are generally not allowed to leave early. If early departure is required due to illness, a medical certificate may be submitted afterwards and the completed part of the examination will be handled according to the circumstances.

如考生需如廁，將由監考員陪同及作記錄；離座後不設補時。

If a candidate needs to use the toilet, an invigilator will accompany the candidate and make a record; no extra time will be granted for leaving the seat.

試場只允許考生進入。家長或陪同人士不得陪同考生前往試場各樓層，亦不得在試場範圍內逗留。

Only candidates are allowed to enter the examination venue. Parents or accompanying persons may not accompany candidates to the examination floors or remain within the venue premises.

紙張由考評局提供。

Paper will be provided by HKEAA.

考生可攜帶自用畫具，以及小型水桶、水、調色盤及吸水布。

Candidates may bring their own art materials, together with a small water container, water, palette and absorbent cloth.

禁止使用定畫液、噴膠，以及任何模板或預製視覺輔助工具。考生亦不得攜帶已完成草稿、構圖稿、配色稿、參考圖片或其他預製創作材料進場。

Fixative spray, adhesive spray, and any templates or pre-prepared visual aids are not permitted. Candidates must not bring completed drafts, composition sketches, colour plans, reference images or other pre-prepared creative materials into the examination venue.

10. 特別安排及附加申請 / Special Arrangements and Additional Requests

如需申請合理調適，請於報名時一併提出並提交相關證明文件。

If access arrangements are required, the request should be made at the time of registration together with relevant supporting documents.

逾期報名、更改級別或更改考試時間，須按相關規定辦理，並可能需繳交附加費。

Late registration, change of grade or change of examination time are subject to the relevant regulations and may incur supplementary fees.

逾期報名附加費為 HKD 538；更改級別附加費為 HKD 349。如涉及更改至較高費用級別，考生須另行補繳考試費差額。相關申請須於 2026 年 8 月 17 日或之前提交，逾期申請一般不予受理。

The supplementary fee for late registration is HKD 538. The supplementary fee for change of grade is HKD 349. Where the change involves entry to a grade with a higher examination fee, the candidate must also pay the relevant fee difference. Applications must be submitted on or before 17 August 2026. Late applications will generally not be accepted.

11. 惡劣天氣及突發情況 / Adverse Weather and Emergency Arrangements

如遇惡劣天氣、極端情況或其他突發事故，考試安排將按香港考試及評核局及／或 Universal Visual Arts Assessment Centre 最新公布為準。

In case of adverse weather, extreme conditions or other unforeseen incidents, the examination arrangements will be subject to the latest announcement of HKEAA and/or Universal Visual Arts Assessment Centre.

12. 成績及證書 / Results and Certificates

考試成績預計於考試後約 1 個月公布。

Examination results are expected to be released around 1 month after the examination.

成功考獲合格或以上成績之考生將獲發正式證書。

Candidates who achieve Pass or above will be issued an official certificate.

證書一般於成績確認後約 2 個月發放。

Certificates are normally issued around 2 months after results confirmation.

證書將列明考生姓名、報考級別及成績等級。

The certificate will state the candidate's name, grade entered and result grade.

如考生於報名後需要更改通訊地址、聯絡電話或電郵地址，須立即以電郵通知 Universal Visual Arts Assessment Centre (UVAAC) (info@universalvisualarts.com)，並附上考生準考證副本以便核實。

If a candidate needs to change the correspondence address, contact telephone number or email address after registration, the candidate must notify Universal Visual Arts Assessment Centre (UVAAC) by email (info@universalvisualarts.com) immediately and attach a copy of the Admission Ticket for verification.

13. 查詢 / Enquiries

Universal Visual Arts Assessment Centre

電郵 / Email : info@universalvisualarts.com

網站 / Website : www.universalvisualarts.com

Universal Visual Arts Assessment Centre

Email: info@universalvisualarts.com

Website: www.universalvisualarts.com